
Jeg skriver til Dem, fordi jeg gerne vil give min mening til kende i forhold til lovforslag L 46 
samling 2010-11.

Så vidt jeg kan se ud fra lovforslaget er det hensigten, at Øfeldt centret skal have lovhjemmel i 
sundhedslovens § 79, hvilket gør at Øfeldt derved bliver en specialiseret behandling som derved 
adskiller sig fra eksempelvis fysioterapi og ergoterapi.

Jeg selv er uddannet træningsterapeut på Øfeldt centret i perioden 1996-1999. Senere har jeg 
uddannet mig til ergoterapeut.

Jeg mener ikke at den behandling Øfeldt tilbyder, er specialiseret. Øfeldts behandling er en god 
behandling inden for et snævert område, nemlig træning af kroppens muskler. Den gode behandling 
skyldes efter min mening først og fremmest en metode som bygger på hård træning. Det er dog 
almene kendte øvelser som bliver lavet på Øfeldt centret og som også praktiseres i det etablerede 
behandlingssystem. 
Som ergoterapeut ved jeg en hel del om behandling af hånd og fingre og kan derfor med sikkerhed 
sige at inden for ergoterapi er dette område langt mere specialiseret og videnskabelig funderet end 
det var på Øfeldt centret. Jeg henviser her til movement science som jeg har fået indsigt i på Ringe 
sygehus. 
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